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§ 11.  Upphandling av enstaka platser i särskilda boendeformer 
för personer 65 år och äldre i form av profilboende 

Dnr 5.1.2-307/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på budgetuppdraget att utreda omfattningen av 

behovet av profilboende för äldre med psykisk ohälsa i syfte 

att minska antalet avtalspartners. 

2. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta om att en ny central 

upphandling av enstaka platser i särskilda boenden för 

personer 65 år och äldre i form av profilboende, ska 

genomföras i enlighet med vad som framgår av 

äldreförvaltningens förslag. 

3. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta om att ansvaret för centrala 

ramavtalsupphandlingar av enstaka platser i särskilda 

boenden för personer 65 år och äldre i form av profilboende, 

överflyttas från kommunstyrelsen till äldrenämnden, i 

enlighet med vad som framgår av äldreförvaltningens 

förslag.  

4. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i 

enlighet med punkt 2 och 3, uppdrar äldrenämnden till 

äldreförvaltningen att ta fram förslag till 

upphandlingsdokument avseende upphandling av 

profilboende.  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-06-01. 

 

Staden har sedan i slutet av 1990-talet upphandlat enstaka 

platser i särskilda boendeformer för äldre. Den senaste 

upphandlingen av enstaka platser i särskilda boendeformer för 

personer 65 år och äldre i form av profilboende genomfördes 

2015. 

 

Det pågående ramavtalet avseende profilboende löper ut den 30 

april 2021 och kan därmed inte förlängas ytterligare. Det 

innebär att en ny upphandling behöver genomföras så att ett 

nytt ramavtal kan börja gälla från och med den 1 maj 2021. 

 

I budget för 2020 ges äldrenämnden i uppdrag att utreda 

omfattningen av behovet av profilboende för äldre med psykisk 
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ohälsa i syfte att minska antalet avtalspartners. 

Äldreförvaltningen anser inte att det finns något behov av att 

minska antalet avtalspartners vid en ny upphandling av 

profilboenden. Upphandlingen bör därmed även fortsättningsvis 

omfatta profilboenden i hela landet. 

 

Vidare ges äldrenämnden även i uppdrag i budget för 2020 att 

genomföra en centralupphandling av korttidsboendeplatser. 

Ansvaret för centrala ramavtalsupphandlingar avseende 

korttidsvård, får därmed anses överflyttat från kommunstyrelsen 

till äldrenämnden. 

 

Det är dock fortfarande kommunstyrelsen som ansvarar för 

upphandling enligt LOU avseende profilboende och därmed 

även för de ramavtal som tecknas efter genomförd upphandling. 

På uppdrag av kommunstyrelsen har äldreförvaltningen 

genomfört dessa typer av upphandlingar sedan 2007 samt 

förvaltat avtalen. 

 

Det primära syftet med detta ärende är att kommunfullmäktige 

behöver besluta om att staden ska genomföra en förnyad central 

upphandling enligt LOU avseende enstaka platser för personer 

65 år och äldre i form av profilboende. Ärendet behandlar 

därutöver även ansvaret för centrala ramavtalsupphandlingar 

enligt LOU inom äldreomsorgen samt förvaltning av sådana 

avtal. 

 

Äldreförvaltningen föreslår att äldrenämnden får i uppdrag att 

ansvara för centrala ramavtalsupphandlingar av enstaka platser 

enligt LOU för personer 65 år och äldre, även i form av 

profilboende. Förslaget innebär att ansvaret för dessa 

upphandlingar, inklusive förvaltning av avtalen, permanent 

överflyttas från kommunstyrelsen till äldrenämnden. 

 

I de fall kommunfullmäktige antar äldreförvaltningens förslag, 

behöver kommunfullmäktige också besluta om förändrat 

reglemente för äldrenämnden, så att äldrenämndens 

ansvarsområde i fortsättningen även omfattar centrala 

ramavtalsupphandlingar inom äldreomsorgen.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12.  Fördelning av stimulansmedel för främjande av psykisk 
hälsa och stärkt suicidpreventivt arbete 

Dnr 3.4-326/2020 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

fördelning av stimulansmedel. 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-06-01. 

 

Utifrån den nationella överenskommelsen om insatser inom 

psykisk hälsa har Stockholms stad tilldelats stimulansmedel för 

2020. Äldreförvaltningen har erhållit 1,0 mnkr för att främja 

psykisk hälsa (utvecklingsinsatser) och 4,0 mnkr för stärkt 

suicidpreventivt arbete (suicidprevention). 

 

Av de stimulansmedlen som tilldelas äldrenämnden planerar 

äldreförvaltningen att genomföra stadsövergripande insatser 

omfattande 270 tkr. Äldreförvaltningen föreslår att 830 tkr för 

utvecklingsinsatser och 3 900 tkr för suicidprevention fördelas 

till stadsdelsförvaltningarna. Medlen fördelas utifrån den 

fördelningsnyckel som användes för att fördela medel till 

äldreomsorgen i budget 2020. Stimulansmedlen ska användas 

under 2020 inom ramen för sitt syfte. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) samt ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Vi välkomnar att Stockholm tilldelats statsbidrag för att främja 

psykisk hälsa och för ett stärkt suicidpreventivt arbete, men 

hade gärna sett att stimulansmedlen använts till några större 

satsningar med en tydlig utvärdering för att sedan kunna 

överföras till alla delar av äldreomsorgen för att verkligen 


